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REVISTA PRESEI 

 

 

  Klaus Iohannis l-a desemnat premier pe Florin Cîțu / O nouă încercare de a 

forța anticipatele 

Președintele Klaus Iohannis l-a desemnat premier pe actualul ministru de Finanțe, 

Florin Cîțu. Nominalizarea lui Cîțu este o nouă încercare de a forța alegerile 

anticipate, având în vedere că este aproape imposibil ca acesta să adune o 

majoritate în Parlament. 

 

De altfel, în cercurile PNL, se ia în calcul serios acest scenariu ca noul guvern să 

nu treacă de votul Parlamentului, iar următoarea nominalizare să fie tot Ludovic 

Orban astfel încât să se ajungă la declansarea anticipatelor. 

 

PSD a anunțat în avans că nu va vota un guvern PNL, cu atât mai puțin condus de 

Cîțu. Ministrul de Finanțe a fost tratat cu ostilitate și de către Pro România. 

Chiar și USR care la consultări s-a arătat dispusă să intre la guvernare crede că 

șansele de a fi învestit un Guvern Cîțu sunt extrem de reduse. 

 Cine este Florin Cîțu, noul premier desemnat 

 

Cele mai importante declarații ale președintelui: 

 Am încheiat sesiunea de consultări cu partidele parlamentare și cred că e 

bine să recapitulăm pe scurt de ce am ajuns iarăși la consultări și iarăși la 

desemnări. PNL a constituit un guvern care s-a apucat să repare lucrurile 

care au fost stricate. 

 Guvernul Orban a venit cu o agendă reformatoare, a reușit în timp record să 

vină cu un buget pentru 2020 și s-a apucat de lucruri importante, printre care 

a dorit să schimbe legislația privind alegerea primarului și a consiliului local, 

pentru a veni mai aproape de cetățean. 

https://www.hotnews.ro/stiri-esential-23686935-cine-este-florin-citu-noul-premier-desemnat.htm
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 Acest lucru nu a fost dorit de PSD, PSD care s-a opus vehement reformelor 

promovate de Guvernul Orban. A reușit la momentul respectiv, PSD, să 

adune o majoritate care a trecut o moțiune de cenzură prin Parlament. 

 După care am dorit să deblochez repede situația creată, am convocat 

consultări, am desemnat un prim-ministru și, surpriză neplăcută, PSD a 

început să tergiverseze procedurile în Parlament. Au trecut cele 15 zile în 

care conform regulamentului ar fi trebuit să se facă un vot. Nu s-a votat și 

atunci am intrat în riscul unui blocaj total în Parlament. 

 Pentru a depăși acest blocaj, premierul desemnat, domnul Ludovic Orban, și-

a depus mandatul și pentru astăzi deja am convocat consultări cu partidele 

parlamentare. Noi nu ne dorim să blocăm România! Noi ne dorim să 

mergem mai departe și să rezolvăm problemele țării, să rezolvăm problemele 

românilor. 

 Așadar, după consultări, acum, am decis deja să fac o desemnare, pentru a 

mișca lucrurile în așa fel încât să nu ne blocăm politic. Așadar, astăzi, am 

decis să desemnez pentru poziția de prim-ministru pe domnul Vasile Florin 

Cîțu, actualmente ministru al Finanțelor Publice, care se va prezenta, sper, 

într-un timp scurt în fața Parlamentului cu o echipă guvernamentală și cu un 

program de guvernare. 

USR, PMP și Pro România au făcut propuneri de premieri în discuțiile de la 

Cotroceni cu șeful statului. USR l-ar vrea la Palatul Victoria pe Dacian Cioloș, 

PMP pe Cristian Diaconescu, iar Pro România pe Victor Ponta. PNL a lăsat decizia 

la mâna președintelui Klaus Iohannis, iar PSD l-a acuzat pe șeful statului că 

prelungește criza politică. UDMR i-a spus lui Iohannis că nu va vota un guvern de 

tehnocrați, iar ALDE și-a exprimat preferința pentru un premier independent. 

 Ludovic Orban(PNL): „Avem convingerea că președintele va lua decizia 

corectă” 

 Marcel Ciolacu(PSD): „Dacă se vine cu un prim-ministru și un guvern de 

specialiști, PSD n-are nicio problemă să îl voteze” 

 Dan Barna(USR): „USR și-a exprimat dorința de a participa la guvernare, în 

măsura în care există o majoritate”. 
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 Kelemen Hunor(UDMR): „Din punctul nostru de vedere un guvern de 

coaliție ar avea șanse mai mari. În acest moment nu există o ofertă” 

 Eugen Tomac(PMP): „PMP a venit cu o propunere de prim-ministru în 

persoana domnului Cristian Diaconescu” 

 Călin Popescu Tăriceanu(ALDE): „Soluţia optimă într-o astfel de situaţie 

este un premier independent” 

 Victor Ponta(Pro România): „M-au propus colegii mei și eu nu m-am dat 

înapoi” 

(Sursa: hotnews.ro) 

 

 Președintele Iohannis, după CSAT privind coronavirus: Reiau apelul la 

calm, întrucât nu există motive de panică 

Ședința CSAT s-a încheiat, iar la finalul ei președintele Klaus Iohannis face apel la 

calm, întrucât nu există motive de panică. ”Le-am cerut tuturor decidenților 

membri ai CSAT să rămână la cel mai înalt nivel de implicare și vigilență, pentru 

că este esențial să tratăm pericolul cu care ne confruntăm cu maximă 

responsabilitate, dar și cu calm – responsabilitate și calm”, a declarat președintele. 

UPDATE: Ședința CSAT s-a încheiat iar președintele Klaus Iohannis susține o 

declarație de presă. Principalele declarații ale președintelui: 

 Până în acest moment - deci până în acest moment, când vă vorbesc - nu 

avem confirmat niciun caz de infecție cu acest virus în România. Chiar acum 

câteva minute, am primit și rezultatele din Gorj, care sunt negative, deci nu 

avem nicio persoană confirmată cu coronavirus în România. Dar nivelul de 

mobilizare trebuie să rămână ridicat, pentru că ne confruntăm cu o urgență 

medicală globală. 

 Trăim într-o lume aflată în continuă mișcare și toate statele, nu doar 

România, sunt vulnerabile în fața acestui virus, care, evident, nu ține cont de 

granițe geografice. 
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 Din analiza făcută în cadrul ședinței CSAT, s-a constatat că instituțiile 

responsabile au luat la timp măsurile care se impun pentru a preveni 

contaminarea. 

 Guvernul Orban a adoptat prevederi normative care să facă posibilă o serie 

de acțiuni, inclusiv achiziții, necesare combaterii efectelor coronavirusului. 

 Le-am cerut tuturor decidenților membri ai CSAT să rămână la cel mai 

înalt nivel de implicare și vigilență, pentru că este esențial să tratăm 

pericolul cu care ne confruntăm cu maximă responsabilitate, dar și cu calm – 

responsabilitate și calm. 

 Sunt necesare eforturi concentrate, în continuare, pentru asigurarea 

măsurilor preventive, dar și a celor care se impun pentru gestionarea 

eventualelor cazuri de infecție pe teritoriul României, atât din partea 

autorităților centrale, cât și din partea instituțiilor de specialitate de la nivel 

județean și local. 

 În ședința Consiliului Suprem de Apărare a Țării am subliniat nevoia de 

comunicare eficientă între toate structurile implicate în combaterea 

infectării cu coronavirus, atât la nivel central, cât și la nivel local, 

informarea permanentă a Direcțiilor de Sănătate Publică, a medicilor de 

familie și a managerilor de spitale publice și private. 

 Este nevoie de un efort comun și unitar și de aplicarea riguroasă și fără 

abateri – repet, aplicare riguroasă și fără abateri – a măsurilor de prevenție, 

pentru a asigura cea mai bună protecție a cetățenilor. 

 În acest context, am hotărât ca pe lângă măsurile deja stabilite, să fie 

suplimentate măsurile de control, pentru identificarea potențialilor 

bolnavi cu afecțiuni respiratorii și prevenirea infecției cu noul 

coronavirus la punctele de frontieră terestră, maritimă, fluvială și 

aeriană. 

 Ministerul Sănătății va asigura personalul medical necesar în aceste puncte 

de trecere a frontierei, cu specialiști din cadrul direcțiilor de sănătate publică, 

inclusiv prin detașare din alte județe și unități sanitare. 
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 În eventualitatea confirmării unor cazuri de coronavirus pe teritoriul 

României, este esențială protecția personalului medical care ia contact 

cu persoanele infectate. 

 Ca atare, autoritățile trebuie să asigure personalului medical toate dotările 

necesare, inclusiv, sigur, echipamentul de protecție. 

 Am luat, astfel, în cadrul CSAT decizia alocării de către Guvernul României 

a resurselor financiare pentru achiziția de echipamente individuale de 

protecție, camere de izolare cu presiune negativă, izolete cu presiune 

negativă pentru transport pe targă și medicamente. 

 Conform evoluției de până acum în țările afectate, persoanele care pot 

dezvolta complicații în urma contractării coronavirusului sunt în special 

vârstnicii. Ca atare, o atenție specială trebuie acordată protejării acestei 

categorii mai vulnerabile. 

 Autoritățile trebuie să își intensifice eforturile de comunicare în ceea ce 

privește coronavirusul. Atât cei care au călătorit în zone în care există 

cazuri confirmate, cât și cei care dezvoltă simptome specifice trebuie să știe 

cum să procedeze. 

 Urmează să fie implementată cât mai rapid, probabil deja de mâine 

dimineață, linia telefonică, gestionată de Ministerul Sănătății, dedicată 

apelanților care solicită informații referitoare la infecția cu coronavirus. 

 Am încredere că toate instituțiile statului implicate, dar mai ales sistemul 

medical românesc, au capacitatea de a gestiona această situație, atât pe latura 

preventivă, cât și pe cea de tratament al eventualelor cazuri de infectare. 

 Reiau apelul la calm pe care l-am făcut și acum două zile, întrucât nu 

există motive de panică. 

 Este esențial să tratăm cu toată atenția această situație, să ne informăm 

permanent din surse oficiale și credibile. 
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 Din păcate, am observat că abordarea mass-media a fost în unele cazuri 

inutil de alarmistă, fapt care generează o stare de anxietate nedorită în 

rândul populației. Reiau apelul și către mass-media, informați oamenii 

corect și constant, dar de o manieră echilibrată și fără excese, fără încercări 

de a transforma aceste informări în ceva senzațional! 

 În același timp, toți cetățenii trebuie să înțeleagă că este responsabilitatea 

fiecăruia în parte, nu doar a instituțiilor, să coopereze, să respecte întru totul 

indicațiile și sfaturile autorităților, pentru a avea o strategie de succes în a 

preveni și a combate infecțiile cu coronavirus. 

 Cel mai important instrument de stopare a răspândirii coronavirusului 

este prevenția. 

 De aceea, îi încurajez pe oameni să urmeze principala recomandare a tuturor 

specialiștilor, inclusiv a celor din Organizația Mondială a Sănătății, conform 

căreia cea mai sigură protecție este menținerea unei igiene personale 

permanente. 

La şedinţa CSAT condusă de preşedintele Klaus Iohannis au participat premierul 

interimar Ludovic Orban, miniştrii interimari ai Apărării, Nicolae Ciucă, de 

Interne, Marcel Vela, de Externe, Bogdan Aurescu, al Justiţiei, Cătălin Predoiu, al 

Economiei, Virgil Popescu, al Finanţelor, Florin Cîţu, directorul SRI, Eduard 

Hellvig, şeful Statului Major al Apărării, Daniel Petrescu, consilierul prezidenţial 

Ion Oprişor, secretarul CSAT, Mihai Şomordolea. 

 

La şedinţă au luat parte şi ministrul interimar al Sănătăţii, Victor Costache, şi 

consilierul prezidenţial Loreta Păun (Departamentul sănătate publică), iar şeful SIE 

este înlocuit. 

 

Preşedintele Klaus Iohannis a anunţat luni că a decis convocarea CSAT pentru o 

informare referitoare la măsurile în cazuri de infecţie cu noul coronavirus şi 

strategia de combatere a unei potenţiale epidemii la nivel naţional. 
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”Nu avem niciun caz de coronavirus înregistrat în România până în prezent, dar va 

trebui să fim pregătiţi, dacă lucrurile evoluează negativ”, spunea Iohannis. 

 

El a afirmat că autorităţile române au luat măsurile care se impun pentru a preveni 

contaminarea cu acest virus, dar trebuie să insiste pe măsurile de comunicare 

eficientă şi informare corespunzătoare a populaţiei. 

(Sursa: stiri.tvr.ro) 

 

 Primul caz de infecție cu coronavirus, confirmat oficial în România: Un 

bărbat din Gorj ce a intrat în contact cu italianul care a vizitat recent țara 

noastră 

Primul caz de infecție cu coronavirus de pe teritoriul României a fost confirmat 

oficial în această seară, a declarat Horațiu Moldovan, secretar de stat în Ministerul 

Sănătății, pentru HotNews.ro. Este vorba despre un bărbat din județul Gorj, ce a 

intrat în contact cu italianul diagnosticat cu coronavirus care a vizitat recent 

România. Bărbatul din Gorj a fost plasat izolat și va fi transportat la Institutul 

Matei Balș din București, unde va fi tratat. El va ajunge la București în circa 4-5 

ore, potrivit șefului Departamentului pentru Situații de Urgență, Raed 

Arafat. Starea bărbatului nu este gravă în acest moment, a precizat Raed Arafat. 

Informațiile-cheie: 

 Ministrul Sănătății, Victor Costache, a confirmat miercuri seară, într-o 

conferință de presă comună cu șeful Departamentului pentru Situații de 

Urgență, Raed Arafat, că "Avem primul caz de infectare cu coronavirus pe 

teritoriul României. Este vorba despre un bărbat dintr-o localitate din județul 

Gorj. Imediat cum va ajunge la București va intra pe schema de tratament și 

sperăm într-o evoluție bună." 

 Autoritățile sanitare mai au în lucru, în acest moment, 33 de teste ale 

unor persoane din zona unde a fost confirmat primul caz al unui român 

infectat cu coronavirus. 
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 În aceeași casă cu bărbatul diagnosticat cu coronavirus mai locuiesc alte 

7 persoane, care au fost testate negativ (nu au virusul), dar vor sta timp de 

14 zile în carantină, după care vor fi testate din nou, a anunțat Raed Arafat: 

"Pacientul este într-o stare bună și nu are simptome în acest moment, nu 

prezintă febră, nu prezintă tuse. Va fi transportat cu o izoletă de la domiciliu 

la spitalul Matei Balș, unde va ajunge în 4-5 ore. În casa respectivă mai sunt 

7 persoane și toate au fost testate negativ. Toate cele 7 persoane vor rămâne 

la domiciliu, sub pază, timp de 14 zile și li se va asigura tot ceea ce este 

necesar. Peste 14 zile vor fi din nou testați, iar dacă apar simptome la 

vreunul dintre ei mai devreme de 14 zile, va fi imediat internat." 

 Autoritățile încearcă acum să stabilească toate persoanele cu care a 

intrat în contact în ultima perioadă bărbatul diagnosticat cu infecție cu 

coronavirus, pentru a le testa și izola, dacă va fi cazul, au precizat Victor 

Costache și Raed Arafat. 

 "Evoluția virusului este imprevizibilă: s-ar putea să nu mai apară niciun 

caz, s-ar putea să mai apară încă un caz, două cazuri sau mai multe", a 

subliniat șeful Departamentului pentru Situații de Urgență, Raed Arafat. 

 Unde pot fi tratați pacienții cu coronavirus în România? Autoritățile au 

anunțat încă de acum câteva săptămâni că primii 10 pacienți români 

diagnosticați cu coronavirus (în cazul în care se vor înregistra atâtea cazuri 

în țara noastră) vor fi tratați la Institutul Matei Balș din București, cel mai 

mare spital de boli infecțioase din România, și au subliniat că spitalul condus 

de Adrian Streinu Cercel are toate condițiile pentru a trata eventuali pacienți 

infectați cu coronavirus. În cazul în care numărul pacienților români infectați 

cu coronavirus va depăsși 10 persoane simultan, ei vor fi îngrijiți și în alte 

spitale de boli infecțioase din țară - la Iași, Târgu Mureș, Timișoara și Sibiu 

sunt centre de boli infecțioase unde vor putea fi tratați pacienți cu 

coronavirus, dacă va fi cazul, au dat asigurări autoritățile. 
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 Un italian de 71 de ani care a vizitat recent România, sursa infecției 

Reamintim că un italian în vârstă de 71 de ani, cu reşedinţa în oraşul Cattolica 

(regiunea Emilia Romagna din Italia), recent întors din România în țara sa, a fost 

diagnosticat ieri cu coronavirus. El este internat la spitalul din Rimini, iar starea 

sănătăţii sale nu este gravă. 

Italianul de 71 de ani s-a aflat în România în perioada 18-22 februarie, unde le-a 

vizitat pe rudele soției sale, care este româncă, și a avut mai multe întâlniri de 

afaceri. 

 

El a ajuns în România pe aeroportul din Craiova, apoi a locuit, pe perioada vizitei, 

în județul Gorj. 

(Sursa: hotnews.ro) 

 

 Guvernul ia o decizie MAJORĂ în lupta împotriva coronavirusului 

Guvernul ar putea lua în discuţie în şedinţa de miercuri un document referitor la 

achiziţia a 49 de autospeciale de supraveghere cu termoviziune, echipamente care 

ar urma să intre în dotarea Poliţiei de Frontieră. 

Este vorba de o notă de fundamentare privind necesitatea şi oportunitatea efectuării 

cheltuielilor aferente proiectului de investiţii privind achiziţia echipamentelor 

menţionate. 

 

Potrivit documentului menţionat, achiziţia este necesară "în vederea executării în 

cele mai bune condiţii a activităţilor de control la frontiera României, dar şi pentru 

aplicarea prevederilor Regulamentului (UE) 2016/399 al Parlamentului European 

şi al Consiliului din 9 martie 2016". 

 

"În contextul necesităţii îndeplinirii de către România a criteriilor tehnice de 

aderare la Spaţiul Schengen a rezultat necesitatea dotării structurilor operative ale 

Poliţiei de Frontieră cu autospeciale necesare derulării misiunilor specifice", se mai 

arată în nota de fundamentare. 
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Documentul precizează că finanţarea se realizează din fonduri externe 

nerambursabile, în cadrul programului naţional aferent Fondului pentru securitate 

internă şi de la bugetul de stat prin bugetul Ministerului Afacerilor Interne, în 

limita sumelor aprobate anual cu această destinaţie. Valoarea totală a investiţiei 

(inclusiv TVA ), în preţuri valabile în luna noiembrie 2019, se ridică la 51.292.000 

de lei. 

 

Autospecialele ar urma să intre în dotarea poliţiştilor de frontieră din Bucureşti şi 

din judeţele: Timiş, Caraş-Severin, Mehedinţi, Dolj, Olt, Teleorman, Giurgiu, 

Călăraşi, Constanţa, Tulcea, Galaţi, Vaslui, Iaşi, Botoşani, Suceava, Maramureş, 

Satu Mare, Bihor şi Arad. 

 

Totodată, Executivul urmează să aprobe, în şedinţa de miercuri, o notă de 

fundamentare privind necesitatea şi oportunitatea efectuării cheltuielilor de 

achiziţie pentru cinci şalupe de intervenţie. 

 

"Achiziţia se încadrează în Programul Naţional Fondul pentru Securitate Internă, 

cadrul financiar 2014-2020, Acţiunea Specifică 2 - 'Echipamente Frontex', finanţat 

de către Comisia Europeană. Prin această acţiune (...) Inspectoratul General al 

Poliţiei de Frontieră îşi propune să achiziţioneze două nave maritime de patrulare 

şi cinci şalupe de intervenţie necesare în operaţiunile comune Frontex", se arată în 

nota de fundamentare a actului normativ. 

 

Potrivit acestui document, valoarea totală a investiţiei (inclusiv TVA), în preţuri 

valabile în luna noiembrie 2019, privind achiziţia celor cinci şalupe de intervenţie 

se ridică la 41.569.000 de lei. 

(Sursa: ziare.com) 

 

 Alegerea presedintelui Senatului, amanata de PSD 

Senatorii trebuiau sa isi aleaga miercuri noul presedinte, dupa demisia lui Teodor 

Melescanu, favorit fiind Serban Nicolae (PSD), insa social-democratii, care au cel 

mai mare grup parlamentar, au decis amanarea deciziei. 
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Alegerea presedintelui Senatului figura marti dupa amiaza pe ordinea de zi in 

programul trimis pe mail la redactie, insa punctul a fost scos de pe ordinea de zi, 

nemaifiind dezbatut in sedinta plenului de miercuri. 

 

Amanarea a fost sustinuta de PSD pe motiv ca Serban Nicolae, candidatul preferat 

si votat de senatorii PSD, trebuie sa astepte si un vot in Comitetul Executiv al 

partidului, care se va reuni abia vineri. Prin urmare, vom afla abia saptamana 

viitoare cine preia conducerea camerei superioare a Parlamentului. 

 

Din partea liberalilor, al doilea mare grup din Senat, este anuntata drept candidat 

Alina Gorghiu. Pozitia de presedinte al Senatului este una foarte importanta, acesta 

fiind considerat al doilea om in stat si, totodata, cel care ar prelua interimatul la 

Palatul Cotroceni in eventualitatea unei suspendari a presedintelui Romaniei. 

 

In acest moment, componenta Senatului (136 de membri in total) este urmatoarea: 

 

PSD - 70 membri 

PNL - 28 membri 

USR - 13 membri 

UDMR - 9 membri 

 

Neafiliati - 16 membri 

 

Potrivit regulamentului, presedintele Senatului este ales, prin vot secret, cu buletine 

de vot pe care sunt inscrise, in ordinea descrescatoare a marimii grupului 

parlamentar, numele si prenumele tuturor candidatilor propusi de liderii grupurilor 

parlamentare. Fiecare grup parlamentar poate face o singura propunere. 

 

Este declarat ales presedinte al Senatului candidatul care a intrunit, la primul tur de 

scrutin, votul majoritatii senatorilor. Daca in primul tur niciunul dintre candidati 

nu intruneste votul majoritatii senatorilor, se organizeaza un al doilea tur la care 

participa primii doi clasati in primul tur. 

 

Titus Corlatean, invins de Serban Nicolae 
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PSD si-a desemnat candidatul marti, prin votul senatorilor din grupul parlamentar. 

In primul tur, au candidat Serban Nicolae, Titus Corlatean si Radu Stefan Oprea, 

iar primii clasati pentru turul doi au fost Serban Nicolae si Radu Stefan Oprea. 

 

"Va dati seama ca am fost liderul grupului trei ani si jumatate tot ceea ce am decis 

la grup s-a respectat cat se poate de onest si de buna credinta. De altfel, cred ca 

activitatea mea in Senat este suficient de bine cunoscuta ca sa primesc sprijinul 

altor grupuri parlamentare sau al altor partide", a adaugat Serban Nicolae, citat de 

News.ro. 

 

Citeste mai multe despre: PSD il propune pe Serban Nicolae la sefia Senatului. 

Votul are loc miercuri. 

 

Teodor Melescanu a demisionat de la sefia Senatului in data de 2 februarie, la 

inceputul actualei sesiuni parlamentare, dupa ce CCR a decis, pe 22 ianuarie, ca 

alegerea sa este neconstitutionala. 

 

Tot pe 2 februarie, plenul a votat vacantarea postului de presedinte al Senatului, iar 

interimatul a fost preluat de vicepresedintele Titus Corlatean (PSD). 

 

La inceputul sesiunii, dupa demisia lui Melescanu, PSD a anuntat ca il sustine pe 

Titus Corlatean pentru a prelua atributiile de presedinte al Senatului, PNL - pe 

Alina Gorghiu, iar USR - pe Vlad Alexandrescu. 

(Sursa: ziare.com) 

 

 Avocatul Poporului a atacat la Curtea Constituțională ordonanța de urgență 

care permite instituțiilor civile să facă achiziții IT în regim militar 

Avocatul Poporului a atacat miercuri la Curtea Constituțională ordonanța de 

urgență (OUG) 23/2020 privind achizițiile publice, unul din principalele motive 

fiind că Guvernul a reglementat aspecte ce țin de răspunderea disciplinară a 

magistraților care soluționează litigii în materia achizițiilor publice, fără a avea 

avizul Consiliului Superior al Magistraturii (CSM), așa cum HotNews.ro a scris în 

exclusivitate.  

http://www.ziare.com/serban-nicolae/psd/psd-il-propune-pe-serban-nicolae-la-sefia-senatului-votul-are-loc-miercuri-1599047
http://www.ziare.com/serban-nicolae/psd/psd-il-propune-pe-serban-nicolae-la-sefia-senatului-votul-are-loc-miercuri-1599047
http://www.ziare.com/teodor-melescanu/curtea-constitutionala/ccr-melescanu-nu-a-fost-numit-legal-la-sefia-senatului-1594597
http://www.ziare.com/teodor-melescanu/curtea-constitutionala/ccr-melescanu-nu-a-fost-numit-legal-la-sefia-senatului-1594597
http://www.ziare.com/teodor-melescanu/curtea-constitutionala/teodor-melescanu-a-demisionat-de-la-sefia-senatului-1596172
https://economie.hotnews.ro/stiri-telecom-23661222-exclusiv-probleme-mari-ordonanta-care-permite-institutiilor-civile-faca-achizitii-regim-militar-avertismentele-din-avizul-ministerului-justitiei.htm
https://economie.hotnews.ro/stiri-telecom-23661222-exclusiv-probleme-mari-ordonanta-care-permite-institutiilor-civile-faca-achizitii-regim-militar-avertismentele-din-avizul-ministerului-justitiei.htm
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Separat de criticile de constituționalitate, Avocatul Poporului subliniază și că prin 

acest act Executivul ar fi încălcat voința majoritară exprimată la Referendumul din 

2019. 

 

CONSULTĂ AICI SESIZAREA AVOCATULUI POPORULUI. 

 

Amintim că CSM a cerut joi, 21 februarie, Avocatului Poporului să atace la 

CCR această Ordonanță de Urgență cu impact asupra achizițiilor publice. 

 

Ce nereguli a reclamat CSM: 

 "Secția pentru judecători apreciază că răspunderea disciplinară a 

magistraților, ca element component al statutului acestora, se circumscrie 

sferei de reglementare cu privire la care este interzisă adoptarea unei 

ordonanțe de urgență ca urmare a organizării și desfășurării 

referendumului național din data de 26 mai 2019. Prin urmare, Guvernul 

României și-a arogat o competență de legiferare cu încălcarea voinței 

majoritare exprimată ca urmare a referendumului din anul 2019, confirmată 

de Curtea Constituțională. 

 Secția subliniază, de asemenea, că la adoptarea actului normativ, Guvernul 

României nu a respectat procedura de legiferare în ceea ce privește avizele 

legale necesare adoptării unui act normativ, astfel cum aceste dispoziții au 

fost interpretate în jurisprudența Curții Constituționale a României. 

 Astfel, având în vedere incidența O.U.G nr. 23/2020 în ceea ce privește 

activitatea autorității judecătorești, prin reglementarea unei abateri 

disciplinare în cazul judecătorilor care soluționează o anumită categorie de 

litigii, se impunea solicitarea avizului CSM, nerespectarea acestei obligații 

fiind contrară dispozițiilor art. 1 alin. (5) din Constituție. 

 Totodată, Secția apreciază că soluția normativă în discuție este în conflict 

cu dispozițiile constituționale care consacră independența judecătorilor, 

urmând ca aceștia să răspundă disciplinar pentru nerespectarea 

„dispozițiilor cuprinse de lege privind soluțiile ori măsurile ce pot fi 

dispuse”, eliminând posibilitatea ca judecătorul să interpreteze normele de 

https://media.hotnews.ro/media_server1/document-2020-02-26-23687077-0-sesizarea-avocatului-poporului-oug-achizitii.pdf
https://media.hotnews.ro/media_server1/document-2020-02-26-23687077-0-sesizarea-avocatului-poporului-oug-achizitii.pdf
https://economie.hotnews.ro/stiri-telecom-23676037-lipsa-avizelor-din-oug-care-permite-institutiilor-civile-faca-achizitii-regim-militar-csm-cere-avocatului-poporului-atace-actul-ccr.htm
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drept aplicabile în considerarea situației dintr-o speță concretă.", a anunțat 

joi, 20 februarie CSM. 

HotNews.ro a scris în exclusivitate încă din data de 13 februarie 2020 că 

această Ordonanță de Urgență a fost adoptată fără a avea în prealabil avize de la 

Consiliul Suprem de Apărare al Țării (CSAT), Consiliul Superior al Magistraturii 

(CSM) și de la Autoritatea pentru Digitalizarea României (ADR), așa cum a 

recomandat Ministerul Justiției în avizul favorabil, dar cu observații, la acest OUG. 

 

"Nu pot fi reglementate prin Ordonanță de urgență aspecte care țin de statutul 

magistraților, (cu atât mai puțin fără consultarea sistemului judiciar și fără 

dezbatere publică), fiind posibilă apariția unui viciu de neconstituționalitate, se 

arată în avizul favorabil, dar cu observații, dat în 4 februarie de Ministerul 

Justiției la Ordonanța care schimbă regulile la achizițiile publice, document 

consultat de HotNews.ro. Mai mult, pentru evitarea viciilor de 

neconstituționalitate, ar fi fost necesare 3 avize de la CSAT, CSM și Autoritatea 

pentru Digitalizarea României (ADR), menționa Ministerul Justiției. 

 Pentru detalii citește: EXCLUSIV Probleme mari în Ordonanța care 

permite instituțiilor civile să facă achiziții IT în regim militar: 

Avertismentele din avizul Ministerului Justiției 

 

Ulterior, în data de 17 februarie 2020, Agenția Națională pentru Achiziții 

Publice (ANAP), inițiatoarea acestui act normativ, a confirmat că actul nu a avut 

avize de la CSM, CSAT și ADR. 

 

Nevoia acestor avize pentru evitarea unor posibile vicii de neconstituționalitate a 

fost mențiunea făcută de Ministerul Justiției în avizul favorabil dat la acest OUG, 

dar legea permite inițatorului unui act normativ să nu-și însușească aceste 

observații. 

 Pentru detalii citește: Ordonanța care permite instituțiilor civile să facă 

achiziții IT în regim militar: Observațiile Ministerului Justiției privind 

nevoia unor avize de la CSAT și CSM nu au fost luate în considerare 

https://www.csm1909.ro/PageDetails.aspx?Type=Title&FolderId=7882
https://www.csm1909.ro/PageDetails.aspx?Type=Title&FolderId=7882
https://economie.hotnews.ro/stiri-telecom-23661222-exclusiv-probleme-mari-ordonanta-care-permite-institutiilor-civile-faca-achizitii-regim-militar-avertismentele-din-avizul-ministerului-justitiei.htm
https://economie.hotnews.ro/stiri-telecom-23659552-surpriza-ordonanta-care-permite-anaf-altor-insitutii-civile-faca-achizitii-regim-militar-nu-este-cerut-avizul-prealabil-csat.htm
https://economie.hotnews.ro/stiri-telecom-23659552-surpriza-ordonanta-care-permite-anaf-altor-insitutii-civile-faca-achizitii-regim-militar-nu-este-cerut-avizul-prealabil-csat.htm
https://economie.hotnews.ro/stiri-telecom-23661222-exclusiv-probleme-mari-ordonanta-care-permite-institutiilor-civile-faca-achizitii-regim-militar-avertismentele-din-avizul-ministerului-justitiei.htm
https://economie.hotnews.ro/stiri-telecom-23661222-exclusiv-probleme-mari-ordonanta-care-permite-institutiilor-civile-faca-achizitii-regim-militar-avertismentele-din-avizul-ministerului-justitiei.htm
https://economie.hotnews.ro/stiri-telecom-23661222-exclusiv-probleme-mari-ordonanta-care-permite-institutiilor-civile-faca-achizitii-regim-militar-avertismentele-din-avizul-ministerului-justitiei.htm
https://economie.hotnews.ro/stiri-telecom-23667185-ordonanta-care-permite-institutiilor-civile-faca-achizitii-regim-militar-observatiile-ministerului-justitiei-privind-nevoia-unor-avize-csat-csm-nu-fost-luate-considerare.htm
https://economie.hotnews.ro/stiri-telecom-23667185-ordonanta-care-permite-institutiilor-civile-faca-achizitii-regim-militar-observatiile-ministerului-justitiei-privind-nevoia-unor-avize-csat-csm-nu-fost-luate-considerare.htm
https://economie.hotnews.ro/stiri-telecom-23667185-ordonanta-care-permite-institutiilor-civile-faca-achizitii-regim-militar-observatiile-ministerului-justitiei-privind-nevoia-unor-avize-csat-csm-nu-fost-luate-considerare.htm
https://economie.hotnews.ro/stiri-telecom-23667185-ordonanta-care-permite-institutiilor-civile-faca-achizitii-regim-militar-observatiile-ministerului-justitiei-privind-nevoia-unor-avize-csat-csm-nu-fost-luate-considerare.htm
https://economie.hotnews.ro/stiri-telecom-23667185-ordonanta-care-permite-institutiilor-civile-faca-achizitii-regim-militar-observatiile-ministerului-justitiei-privind-nevoia-unor-avize-csat-csm-nu-fost-luate-considerare.htm
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Achizițiile IT care vizează infrastructuri informatice critice de interes național vor 

putea fi realizate într-un regim similar contractelor din domeniul apărării și 

securității, potrivit unei Ordonanțe de Urgență publicate miercuri în Monitorul 

Oficial. Este una din cele 25 de OUG-uri adoptate în seara zilei de 4 februarie, de 

Guvernul Orban, despre care noul președinte al Agenției Naționale de Achiziții 

Publice (ANAP), liberalul Eugen Cojoacă, a susținut că va debloca marile proiecte 

IT. Ordonanța nu prevede însă că aceste achiziții să fie permise numai în baza unui 

aviz prealabil al CSAT, așa cum a susținut acesta. 

(Sursa: hotnews.ro) 

 

 Noi schimbări RCA propuse în Senat, salutate de asigurători: Susținem 

introducerea unor tarife de referință, cu titlu informativ, la reparațiile auto / 

Transportatorii acuză un blat între politicieni și asigurători 

Asigurătorii susțin introducerea unui tarif de referință, cu titlu informativ, și nu 

impunerea unei plafonări a tarifelor aferente reparațiilor auto, a anunțat miercuri 

Uniunea Națională a Societăților de Asigurare (UNSAR), salutând modificările 

aduse cu o zi în urmă în Senat unui proiect de lege care vizează plafonarea tarifelor 

la reparațiile auto. Contactat de HotNews.ro, Vasile Ștefănescu, președintele 

Confederației transportatorilor auto (COTAR) susține că modificările nu sunt 

suficiente pentru a înlătura probleme pe care le-ar genera în piața RCA și acuză un 

blat între senatori și firmele de asigurări. 

 Care este mărul discordiei: Ce modificări RCA au fost avizate marți în 

Senat 

 

UNSAR a anunțat miercuri, 26 februarie, într-un comunicat de presă că "salută 

deschiderea spre dialog a Comisiei pentru buget, finanțe, activitate bancară și piață 

de capital și a Comisiei economică, industrii și servicii din Senat, care au adoptat 

ieri un raport comun de admitere cu amendamente pentru un proiect de 

modificare a Legii privind asigurarea obligatorie de răspundere civilă auto care 

vizează această problematică". 

 

https://www.senat.ro/legis/PDF/2020/20L041CR.PDF
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Este vorba despre controversatul proiect de lege, inițiat de către deputatul PSD 

Marius Bota, care pe motiv că ar combate abuzurile unor service-uri auto, 

propune stabilirea unor tarife maxime la reparații, peste care service-urile să nu 

poată trece, iar asigurătorii RCA să nu mai suporte diferențele care ar apărea în 

plata despăgubirilor din cauza acestor costuri exagerat de mari. 

Și președintele Consiliului Concurenței, Bogdan Chirițoiu, a precizat recent că 

legea RCA are vicii care ar permite unor service-uri auto să profite și că trebuie 

găsită o formulă. 

 

Pe de altă parte, transportatorii membri COTAR au reclamat recent că dacă ar intra 

în vigoare asemenea prevederi ar fi anticonstituționale și anticoncurențiale, iar 

păgubiții RCA ar ajunge să plătească și o parte din despăgubiri, nu doar polița de 

asigurare. 

 Pentru detalii citește: VIDEO Președintele Consiliului Concurenței: 

Legea RCA are vicii care ar permite service-urilor auto să profite / 

Transportatorii atenționează: Păgubiții vor plăti și reparațiile, pe lângă 

asigurări 

 

Ce modificări au fost avizate marți în Senat la acest proiect de lege și care este 

poziția asigurătorilor 

 

Concret, propunerile de modificare ale Legii 132/2017 care au stârnit contre între 

transportatori și asigurători sunt următoarele: 

 

La articolul 14, după alin. (3) se introduc două alineate noi, alin. (3.1) și (3.2), cu 

următorul cuprins: 

 "(3.1) La efectuarea reparației, unitatea reparatoare auto își poate utiliza 

propria valoare a operei de manoperă afișată, fără a depăși prețurile de 

referință pe piață la data producerii riscului asigurat. Prețurile pentru 

referință pe piață vor fi stabilite și publicate anual de ASF împreună cu 

Institutul Național de Statistică. Primele prețuri de referință vor fi stabilite 

și publicate de ASF împreună cu INS în termen de 120 de zile de la data 

intrării în vigoare a prezentei legi.  

https://www.senat.ro/legis/lista.aspx?nr_cls=L41&an_cls=2020
https://www.senat.ro/legis/lista.aspx?nr_cls=L41&an_cls=2020
https://economie.hotnews.ro/stiri-pensii_private-23671945-video-presedintele-consiliului-concurentei-legea-rca-are-vicii-care-permite-service-urilor-auto-profite-transportatorii-atentioneaza-pagubitii-vor-plati-reparatiile-langa-asigurari.htm
https://economie.hotnews.ro/stiri-pensii_private-23671945-video-presedintele-consiliului-concurentei-legea-rca-are-vicii-care-permite-service-urilor-auto-profite-transportatorii-atentioneaza-pagubitii-vor-plati-reparatiile-langa-asigurari.htm
https://economie.hotnews.ro/stiri-pensii_private-23671945-video-presedintele-consiliului-concurentei-legea-rca-are-vicii-care-permite-service-urilor-auto-profite-transportatorii-atentioneaza-pagubitii-vor-plati-reparatiile-langa-asigurari.htm
https://economie.hotnews.ro/stiri-pensii_private-23671945-video-presedintele-consiliului-concurentei-legea-rca-are-vicii-care-permite-service-urilor-auto-profite-transportatorii-atentioneaza-pagubitii-vor-plati-reparatiile-langa-asigurari.htm
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Valoarea orei de manoperă practicată de unitatea reparatoare auto în 

relația cu asigurătorul RCA. nu va depăși valoarea orei de manoperă 

practicată în relație cu alte persoane, inclusiv luând în considerare orice 

discounturi aplicate. 

 (3.2) Orice diferențe peste valoarea despăgubirii stabilită conform alin (3) 

și (3.1) nu vor fi suportate de asigurătorul RCA", se arată în proiectul de 

lege. 

 

Marți, 25 februarie 2020, cele două Comisii din Senat au avizat favorabil cu 

amendamente acest proiect de lege, dar modificările nu par a rezolva problemele 

semnalate de transportatori. 

 

Astfel, senatorii au amendat doar articolul care viza stabilirea tarifelor de 

referință, înlocuind expresia 'fără a depăși' cu ''ținând cont', astfel: 

 "(3.1) La efectuarea reparației, unitatea reparatoare auto își poate utiliza 

propria valoare a operei de manoperă afișată, ținând cont de prețurile de 

referință pe piață la data producerii riscului asigurat." 

 

UNSAR a salutat astăzi, 26 februarie, aceste modificări, subliniind că "a 

transmis poziția membrilor săi, exprimată în mod public încă de la începutul 

anului, și anume că industria de asigurări susține introducerea unui tarif de 

referință pentru reparațiile auto, cu titlu informativ, și nu impunerea unei plafonări 

a tarifelor aferente reparațiilor auto". 

 "Considerăm că principalii beneficiari ai unui astfel de demers ar fi toți 

posesorii de autovehicule, care ar putea să fie mai bine informați cu privire 

la costurile pe care le presupune reparația autovehiculului. 

 Reprezentanții UNSAR și cei ai Biroului Asigurătorilor de Autovehicule din 

România au participat activ la cele două dezbateri din Senatul României, 

anunțate public de către cele două comisii din Senat încă din data de 20 

februarie a.c., alături de reprezentanți ai mai multor autorități publice și ai 

cel puțin uneia dintre asociațiile de consumatori. 

https://www.senat.ro/legis/PDF/2020/20L041FG.pdf
https://www.senat.ro/legis/PDF/2020/20L041FG.pdf
https://www.senat.ro/legis/PDF/2020/20L041CR.PDF
https://www.senat.ro/legis/PDF/2020/20L041CR.PDF
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 Asigurătorii sunt supuși controlului, supravegherii și aplicării de sancțiuni 

de către autoritatea de reglementare, supraveghere și control, conform legii, 

inclusiv sub aspectul tarifelor practicate (raportarea la un tarif de referință 

pentru primele de asigurare RCA, limitarea cheltuielilor administrative la 

25%, notificarea prealabilă a modificării tarifelor de primă practicate, 

utilizarea acelorași segmente de riscuri omogene). 

 În zona despăgubirilor auto se observă o creștere continuă a costurilor de 

reparații datorată în special prestatorilor de servicii de profil care, așa cum 

Legea actuală prevede, nu au niciun fel de restricție, constrângere sau 

interdicție în acest sens. 

 În cele din urmă, toate acestea ar putea afecta consumatorii de asigurări 

RCA. Spre exemplu, conform unei analize de piață tip „mystery shopping” 

realizată de UNSAR în anul 2018, repararea unei mașini acoperită de o 

asigurare poate fi de până la 4 ori mai scumpă decât a aceleiași mașini cu 

aceeași daună, dar fără asigurare.", precizează asigurătorii. 

 

Președintele COTAR: Deci este informativ, dacă ''ținem cont'? Este un blat 

între politicieni și asigurători! 

 

Contactat miercuri de HotNews.ro, Vasile Ștefănescu, președintele COTAR, a 

acuzat existența unui blat între politicieni și asigurători, pe motiv că ședința ar fi 

fost secretă și doar firmele de asigurări și o persoană din ASF ar fi asistat la 

ședință. 

 "Deci (n.a stabilirea unui tarif de referință) este informativ, dacă ''ținem 

cont'? Nu este suficientă această modificare și felul în care s-a ținut ieri 

ședința, noi nu am fost chemați și a fost ținută la secret această ședință. Au 

fost prezenți doar asigurătorii la această ședință comună - se vede clar un 

blat! Nu s-a afișat nicăieri, iar în sala au fost 10 firme de asigurări și o 

singură persoană de la ASF, deci asigurătorii au făcut ce au vrut ei. Se vede 

clar un lobby. Cu ce îi afectează Legea 132/2017? RCA-ul este acum la 

jumătate din prețul din 2005, datorită nouă transportatorilor care am ieșit 

în stradă. 
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 Este clar că este un blat între senatorii participanți la această ședință și 

asigurători. Atâta timp cât nu a fost invitată societatea civilă, nu fost invitați 

consumatorii, nu au fost invitați transportatorii care datorită lor a ieșit 

legea 132/2007, este clar un blat. Nu vreau să mă ascund după degete!", a 

declarat miercuri, 26 februarie, pentru HotNews.ro președintele 

COTAR. 

 

Contrar declarațiilor președintelui COTAR, în Raportul comun al celor două 

Comisii de la Senat se precizează că la dezbaterile din 25 februarie au participat 

reprezentanți ai Autorității de Supraveghere Financiară (ASF), ai Ministerului 

Finanțelor Publice, Asociației Utilizatorilor Români de Servicii Financiare, Biroul 

Asigurătorilor de Autovehicule din România. 

 

Rămâne de văzut ce modificări vor mai fi aduse acestui proiect de modificare a 

legislației RCA. Camera decizională este Camera Deputaților. 

(Sursa: hotnews.ro) 

 

 Ministrul Economiei discută joi cu activiştii de mediu Planul Naţional 

Integrat în domeniul Energiei şi Schimbărilor Climatice 

Reprezentanţii Comunităţii Declic şi ai Bankwatch România urmează să se 

întâlnească, joi, cu ministrul Economiei, Energiei şi Mediului de Afaceri, Virgil 

Popescu, pentru a discuta despre Planul Naţional Integrat în domeniul Energiei şi 

Schimbărilor Climatice 2021-2030 (PNIESC). 

 

Peste 3.800 de membri Declic solicită măsuri eficiente de reducere a emisiilor de 

gaze cu efect de seră, menţionează reprezentanţii organizaţiei într-un comunicat. 

 

Printre măsurile solicitate Guvernului de Comunitatea Declic şi Bankwatch 

România se numără: mai multă energie regenerabilă, în condiţiile în care România 

trebuie să ajungă la 34%, ţinta recomandată de UE; renunţarea la cărbune până în 

2030, întrucât energia din cărbune este extrem de poluantă şi dependentă de 

subvenţii de la stat; tranziţie justă pentru lucrătorii afectaţi şi comunităţile lor, unde 

https://www.senat.ro/legis/PDF/2020/20L041CR.PDF
https://www.senat.ro/legis/PDF/2020/20L041CR.PDF
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avem nevoie de măsuri clare care să permită diversificarea economiei şi accesarea 

de fonduri europene de către regiunile miniere; eficienţă energetică mai mare, gaze 

naturale mai puţine; reducerea emisiilor de gaze cu efect de seră: decuplarea 

creşterii economice de emisiile de gaze cu efect de seră trebuie accelerată; 

corelarea şi publicarea datelor statistice pentru politici publice de combatere a 

sărăciei energetice. 

 

Ministrul Economiei poartă responsabilitatea pentru finalizarea celui mai important 

document privind planificarea acţiunilor României pe energie şi schimbări 

climatice, PNIESC, menţionează Declic în comunicat. 

 

Planul se află în dezbatere publică până pe 28 februarie. Acest document ar trebui 

să cuprindă angajamentele autorităţilor privind reducerea emisiilor, decarbonificare 

şi o tranziţie accelerată către surse regenerabile de energie.  

(Sursa: Agerpres) 

 

 Alexe: Nu vom atinge tinta de 50% pe reciclare pana la sfarsitul anului, vom 

intra in infringement 

Romania nu va atinge tinta de 50% ca rata de reutilizare si reciclare din masa totala 

a cantitatilor de deseuri municipale la final de 2020, vom intra intr-o procedura de 

infringemenent si va trebui sa platim niste penalizari pana ne conformam, a 

afirmat, miercuri, intr-o conferinta de specialitate, Costel Alexe, ministrul 

Mediului, Apelor si Padurilor. 

 

"Din pacate, noi, astazi, nu ne vom atinge tinta de 50% (rata de reutilizare si 

reciclare din masa totala a cantitatilor de deseuri municipale, n.r.), la final de 2020. 

Noi nu reciclam cat ne-am dori, nu pentru ca nu ar avea cine si nu ar avea cum, ci 

pentru ca nu prea avem ce. 

 

Problema noastra cea mai importanta astazi este cum toate aceste deseuri cu o 

valoare ridicata, in loc sa le vedem la gropile de gunoi, ar trebui sa ajunga la 

reciclatori.  
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Am o pasiune pentru paduri, dar nu vreau sa va ascund ca am fost la groapa de 

gunoi de la Boldesti, din Prahova, apoi am fost la Chiajna, ieri la Glina si mi se 

rupe sufletul cand vad in aceste depozite imense cantitati de PET-uri care in mod 

normal ar putea fi reciclate. 

 

Daca nu atingem aceasta tinta, vom intra in procedura de infringement si vom plati 

niste penalizari pana cand ne vom conforma. S-ar putea ca acest cost al 

penalitatilor sa fie mai mare decat daca am fi investit in a fi focusati sa luam 

masuri preventive", a declarat Alexe. 

 

Ministrul de resort a adaugat ca Romania trebuie sa tina cont de faptul ca, in 

urmatorul exercitiu financiar, Comisia Europeana nu va mai acorda finantari pentru 

modernizarea SMID-urilor (Sisteme de Management Integrat al Deseurilor, n.r.), 

nu recomanda constructia altor gropi de gunoi si nici constructia de incineratoare. 

 

"Avem groapa de gunoi de la Chiajna, care are statie de sortare. Am fost ieri 

(marti, 25 februarie 2020, n.r.) la Glina, care are o statie de sortare ce ar putea sa 

sorteze pana la 70.000 de tone de deseuri pe ora. Sunt convins ca daca aceste statii 

de sortare din tara ar functiona, nu am mai fi nevoiti sa ducem la groapa de gunoi 

foarte multe materiale. 

 

Dupa cum bine stiti, Comisia Europeana, in urmatorul exercitiu financiar, nu va 

mai finanta modernizarea SMID-urilor, nu recomanda constructia altor gropi de 

gunoi si nici constructia de incineratoare. Astfel incat, daca nu ajungem la 50% la 

final de an, aproape ca suntem obligati prin 2030 sa ducem la depozitul ecologic de 

deseuri doar 10%. 

 

Trebuie sa platim fiecare dintre noi pentru cat aruncam. Avem Legea compostului, 

care este pe un traseu legislativ. Cred ca privim un pic gresit, pentru ca de fiecare 

data s-a asteptat ca lumina sa vina de la ministere. S-au facut de multe ori 

consultari publice, ultimul caz cinci zile pe Facebook. Asta nu este consultare 

publica", a sustinut oficialul. 
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Conform datelor oficiale, in prezent, in Romania se recicleaza doar 13% din 

cantitatea totala de deseuri, in conditiile in care tinta asumata de tara noastra pentru 

finele anului 2020 este de 50%. In acest context, aproape 70% din cantitatea de 

deseuri generata se arunca la gropile de gunoi. 

 
(Sursa: ziare.com) 

 

 Agenția pentru Protecția Mediului a suspendat activitatea incineratorului de 

deșeuri medicale de lângă Brazi, Prahova 

Agenția pentru Protecția Mediului Prahova a suspendat activitatea incineratorului 

de deșeuri medicale din incinta parcului industrial Brazi, care s-a aflat, în ultimele 

luni, în centrul unui scandal legat de poluare prezentat pe larg într-o anchetă 

Digi24.ro. 

„Garda a constatat că (incineratorul n.r.) nu a îndeplinit niște măsuri, i-a amendat și 

ne-a solicitat nouă, în calitate de emitent al autorizației, să suspendăm autorizația 

pe o perioadă de șase luni. Fără autorizație nu are voie să funcționeze”, a 

declarat, pentru ziarulincomod.ro, Florin Diaconu directorul APM Prahova. 

Pe perioada suspendării autorizației de mediu, firma care administrează 

incineratorul de deșeuri din incinta parcului industrial Brazi nu își poate desfășura 

activitatea, conform deciziei Agenției pentru Protecția Mediului Prahova. 

Scandalul a izbucnit în luna noiembrie 2019 când, pe rețelele sociale au apărut mai 

multe imagini despre modul defectuos în care sunt depozitate deșeurile 

periculoase, pe fondul nemulțumirilor localnicilor care s-au plâns autorităților de 

mirosul greu „de mortăciune”, provenit în urma arderii deșeurilor. Acuzațiile au 

fost respinse de reprezentanții firmei care administrează respectivul incinerator. 

La respectivul incinerator erau arse, pe lângă deșeurile industriale, inclusiv 

„deșeuri medicale periculoase” care provin de la spitalele din Prahova, Buzău, 

Dâmbovița, Sibiu, Argeș și București. Incineratorul a fost inaugurat în 2011, o 

investiție de aproape cinci milioane de euro. 

 

http://www.anpm.ro/documents/25675/47099226/MX-M314N_20200225_083621.pdf/48a68361-c390-4ebf-9142-557eb2ba287b
http://www.anpm.ro/documents/25675/47099226/MX-M314N_20200225_083621.pdf/48a68361-c390-4ebf-9142-557eb2ba287b
https://www.digi24.ro/stiri/actualitate/viata-in-asteptarea-cancerului-cum-sunt-otraviti-zilnic-mii-de-oameni-la-doi-pasi-de-bucuresti-miroase-a-mortaciune-1215191#highlight-1215191-3
https://www.digi24.ro/stiri/actualitate/viata-in-asteptarea-cancerului-cum-sunt-otraviti-zilnic-mii-de-oameni-la-doi-pasi-de-bucuresti-miroase-a-mortaciune-1215191#highlight-1215191-3
https://www.ziarulincomod.ro/eco-burn-nu-mai-voie-sa-arda-deseuri-medicale-timp-de-sase-luni-25-de-spitale-printre-care-si-matei-bals-aveau-contract-cu-incineratorul-din-prahova/?fbclid=IwAR3Ku691tOORE4Yq2U3nG0OB8SXshQdTQUq0TegWVPCVR3-2zROkVLr9AbQ
https://www.digi24.ro/stiri/actualitate/viata-in-asteptarea-cancerului-cum-sunt-otraviti-zilnic-mii-de-oameni-la-doi-pasi-de-bucuresti-miroase-a-mortaciune-1215191#highlight-1215191-3
https://www.mediafax.ro/social/prahova-incinerator-ecologic-inaugurat-in-parcul-industrial-brazi-investitie-de-cinci-mil-euro-9242654
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În luna ianuarie, ministrul mediului, Costel Alexe, a anunțat că va trimite 

procurorilor dosarul ilegalităților constatate de Corpul de Control al ministerului la 

incineratorul de deșeuri din comuna Brazi, după ce anchetă a Digi24.ro a dezvăluit 

că aerul este otrăvit de fumul toxic de la deșeurile periculoase depozitate acolo. 

Totodată, rapoarte oficiale au arătat că în zonă se înregistrează cea mai mare 

incidență din țară la îmbolnăvirile de cancer în rândul populației. 

(Sursa: Digi 24) 

 

 Suspiciuni de spălare de bani în sistemul bancar. BNR anunță că 16-17 

bănci sunt implicate într-o tranzacție ciudată 

Nicolae Cinteză, director în Direcţia Supraveghere din Banca Naţională a 

României (BNR), a anunțat miercuri că face verificări „la 16 – 17 bănci implicate 

într-o tranzacţie destul de ciudată” legată de o operațiune de spălare de bani și a 

anunțat un dosar deschis de DIICOT, conform Agerpres. 

„Frauda este externă, dar prin felul în care s-au aplicat aici normele de cunoaştere a 

clientelei, s-a favorizat, s-a continuat, un mecanism de spălare de bani iniţiat 

undeva în străinătate şi continuat pe teritoriul ţării noastre. În momentul de faţă la 

Asociaţia Română a Băncilor am comunicat deja la ultima întâlnire. Serviciul 

nostru care are sarcină verificări în domeniul prevenirii spălării banilor face 

verificări la 16 - 17 bănci implicate într-o tranzacţie destul de ciudată”, a declarat 

Cinteză. 

El a menţionat că a fost deschisă o acţiune penală de către DIICOT şi că cel puţina 

una dintre bănci pare „a fi foarte implicată în a favoriza spălarea de bani, 

operaţiunile derulându-se printr-o singură unitate şi existând indicii suficiente ca 

aceste costuri să fie închise”. 

„V-am spus şi vă repet, nu ezitaţi să închideţi conturi atunci când aveţi cea mai 

mică suspiciune că se fac tranzacţii care vă pot cauza necazuri. E foarte periculos. 

Şi indicii vă spun, sunt suficiente. Vi le spuneam în adresa respectivă. Şi ceea ce s-

a întâmplat la banca aceasta îmi aduce aminte de complicităţile despre care s-a tot 

vorbit în cazul Danske Bank.  

https://www.digi24.ro/stiri/actualitate/politica/ministrul-mediului-face-plangere-penala-impotriva-incineratorului-care-otraveste-aerul-langa-ploiesti-dupa-o-ancheta-a-digi24-ro-1246680
https://www.agerpres.ro/economic-intern/2020/02/26/cinteza-bnr-capata-amploare-riscul-de-frauda-facuta-pe-teritoriul-romaniei--455839
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Să dea Dumnezeu să nu fie ceva de felul acela, dar nu înţeleg cum vin şi se deschid 

o sumedenie de conturi. Vezi că sunt în spate numai cetăţeni din comuna Ghimpaţi 

din judeţul Giurgiu. Vezi că toate au sediul la aceeaşi adresă, un avocat. Vezi că 

mulţi dintre ei s-au prezentat la deschiderea contului cu cetăţeni ucraineni sau ruşi 

în spatele lor şi totuşi continui să deschizi astfel de conturi. Iar sumele acestea 

veneau de undeva din străinătate. Un SRL din comuna care are acţionar tot pe 

cineva din comuna Ghimpaţi primeşte sume din străinătate printr-un mecanism pe 

care nu-l cunoşteam, e adevărat, dar prima operaţiune în contul respectiv e o sumă 

transferată din străinătate şi acolo fraudată printr-un mecanism pe care îl descriem 

în scrisoare”, a menţionat Nicolae Cinteză. 

El a precizat că în acest caz acuzaţia care vine de la firme de avocatură este că 

băncile nu au aplicat normele de cunoaştere a clientelei şi tranzacţiile s-au făcut 

prin încălcarea acestor norme. 

Nicolae Cinteză a declarat că riscul de fraudă este mult mai mare decât cel 

legislativ, care se menţine în plan secund. 

„Riscul legislativ se menţine. Nu cred că la acelaşi nivel la care l-am perceput până 

prin luna octombrie. Este în scădere, dar tot mai există zvâcniri din astea care 

îngrijorează mai ales investitorii străini. Nu cred că va trece vreuna din iniţiativele 

legislative care se tot vehiculează în Parlament sau chiar dacă va trece convingerea 

mea este că în final Curtea Constituţională nu va confirma iniţiativa celor care sunt 

în spatele legilor”, a afirmat Nicolae Cinteză. 

(Sursa: Agerpres) 

 

 Companiile au cheltuit 227 mil. lei pe beneficii extrasalariale flexibile în 

2019. În 2019, bugetul mediu lunar brut pentru beneficii oferit fiecărui 

angajat a fost de 400 de lei 

Companiile care activează pe piaţa din România au cheltuit 227 milioane de lei 

(circa 48 mil.euro) pe beneficiile extrasalariale flexibile oferite angajaţilor în 2019 

pe platforma BenefitOnline, o valoare aproape dublă faţă de cea înregistrată în 

2018, de 114 milioane de lei. 
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„Ne aşteptăm anul acesta la o creştere importantă a bugetelor de beneficii acordate 

prin BenefitOnline.ro până la aproximativ 350 de milioane de lei şi la un număr de 

250.000 de utilizatori în platformă“, spune Stelian Bogza, cofondator al 

BenefitOnline.ro. 

Bugetul mediu lunar pentru beneficii oferit fiecărui angajat de compania 

angajatoare în 2019 a fost de aproximativ 400 de lei, buget brut. În medie, angajaţii 

au cheltuit 230 de lei pentru o achiziţie din categoria beneficiilor flexibile pe 

BenefitOnline.ro. 

Tichetele de masă, cadourile, tichetele de vacanţă, decontarea trans-portului la 

serviciu, serviciile de sănătate, pensiile private, decontarea activităţilor sportive, 

activităţile culturale, telecom & electro IT şi cursurile profesionale au fost 

principalele beneficii alese în 2019 de angajaţii români care au acces la un sistem 

flexibil de acordare de beneficii extrasalariale. 

(Sursa: zf.ro) 

 

 Achiziţia de autospeciale de supraveghere cu termoviziune pentru Poliţia de 

Frontieră, pe agenda şedinţei de guvern 

Guvernul ar putea lua în discuţie în şedinţa de miercuri un document referitor la 

achiziţia a 49 de autospeciale de supraveghere cu termoviziune, echipamente care 

ar urma să intre în dotarea Poliţiei de Frontieră. 

 

Este vorba de o notă de fundamentare privind necesitatea şi oportunitatea efectuării 

cheltuielilor aferente proiectului de investiţii privind achiziţia echipamentelor 

menţionate. 

 

Potrivit documentului menţionat, achiziţia este necesară "în vederea executării în 

cele mai bune condiţii a activităţilor de control la frontiera României, dar şi pentru 

aplicarea prevederilor Regulamentului (UE) 2016/399 al Parlamentului European 

şi al Consiliului din 9 martie 2016". 
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"În contextul necesităţii îndeplinirii de către România a criteriilor tehnice de 

aderare la Spaţiul Schengen a rezultat necesitatea dotării structurilor 

operative ale Poliţiei de Frontieră cu autospeciale necesare derulării 

misiunilor specifice", se mai arată în nota de fundamentare. 

 

Documentul precizează că finanţarea se realizează din fonduri externe 

nerambursabile, în cadrul programului naţional aferent Fondului pentru securitate 

internă şi de la bugetul de stat prin bugetul Ministerului Afacerilor Interne, în 

limita sumelor aprobate anual cu această destinaţie. Valoarea totală a investiţiei 

(inclusiv TVA ), în preţuri valabile în luna noiembrie 2019, se ridică la 51.292.000 

de lei. 

 

Autospecialele ar urma să intre în dotarea poliţiştilor de frontieră din Bucureşti şi 

din judeţele: Timiş, Caraş-Severin, Mehedinţi, Dolj, Olt, Teleorman, Giurgiu, 

Călăraşi, Constanţa, Tulcea, Galaţi, Vaslui, Iaşi, Botoşani, Suceava, Maramureş, 

Satu Mare, Bihor şi Arad. 

 

Totodată, Executivul urmează să aprobe, în şedinţa de miercuri, o notă de 

fundamentare privind necesitatea şi oportunitatea efectuării cheltuielilor de 

achiziţie pentru cinci şalupe de intervenţie. 

 

"Achiziţia se încadrează în Programul Naţional Fondul pentru Securitate Internă, 

cadrul financiar 2014-2020, Acţiunea Specifică 2 - 'Echipamente Frontex', finanţat 

de către Comisia Europeană. Prin această acţiune (...) Inspectoratul General al 

Poliţiei de Frontieră îşi propune să achiziţioneze două nave maritime de patrulare 

şi cinci şalupe de intervenţie necesare în operaţiunile comune Frontex", se arată în 

nota de fundamentare a actului normativ. 

 

Potrivit acestui document, valoarea totală a investiţiei (inclusiv TVA), în preţuri 

valabile în luna noiembrie 2019, privind achiziţia celor cinci şalupe de intervenţie 

se ridică la 41.569.000 de lei. 

(Sursa: Agerpres) 
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 Raport de țară al CE: Fără corecția deficitelor și implementarea reformelor, 

convergența în privința nivelului de trai europen va suferi un pas înapoi 

În absența unor eforturi de reformă durabilă, creșterea deficitelor fiscale și de cont 

curent pun la risc sustenabilitatea creșterii economice a României, se arată într-un 

raport emis de Comisia Europeană. 

 

“Creșterea puternică a cererii interne, stimulată de tăierile de taxe și de creștere a 

salariilor a reprezentat motorul creșterii economice în ultimii ani. Acest model de 

creștere bazată pe consum a împins contul curent și finanțele publice spre creșterea 

deficitelor”, se arată în document. 

De asemenea, spune raportul, evoluțiile demografice au dus la deficiențe pe piața 

forței de muncă, limitând astfel creșterea economică potențială. 

 

„În ciuda unei creșteri economice de circa 5% în ultimii 3 ani, creșterea inegalității 

și sărăcia rămân la un nivel ridicat, în timp ce disparitățile regionale se adâncesc”, 

arată documentul. 

 

• Fără corecțiile deficitelor bugetar și extern și un angajament ferm de 

implementare a reformelor structurale, convergența României cu privire la nivelul 

de trai din UE riscă să sufere un important pas înapoi. 

 Economia continuă să crească, dar într-un ritm mai lent. Creșterea reală a 

economie a fost robustă în 2019 la 4,1%, bazată pe consumul privat și cu 

suport din partea investițiilor. Creșterea economică estimată este de 3,6% și 

3,3% în 2020 și 2021 din cauza slăbirii producției industriale și a scăderii 

cererii externe. 

 Deficitul comercial este așteptat să se deterioreze în 2020 și 2021, la 5,1%, 

respectiv 5,4%. 

 Deficitul bugetar a crescut considerabil, fiind determinat de cheltuielile 

curente. Este de așteptat să crească mai mult, în special din cauza creșterii 

punctului de pensie cu 40% din septembrie. La fel ca în anii precedenți, 

regulile cadrului fiscal național nu au fost respectate. 
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 Un deficit bugetar ridicat și costul îmbătrânirii populației vor duce la riscuri 

ridicate în ceea ce privește sustenabilitatea. 

 Sectorul bancar a rămas solid, dar intermedierea financiară este scăzută. 

Multe dintre prevederile nocive din decembrie 2018 au fost modificate în 

2019 și 2020. Băncile joacă doar un rol limitat în acordarea de credite 

corporațiilor, lucru care poate să țină economia pe loc. 

 Investițiile insuficiente împiedică potențialul economiei de convergență la 

nivelurile din UE. Calitatea și fiabilitatea rețelelor rutiere și feroviare este 

slabă. 

 Investițiile în infrastructura de transport, energie și mediu sustenabile (adică 

în deșeuri, ape uzate și poluarea aerului) lipsesc. 

 Riscul competitivității României provin atât din factori de cost cât și non-

cost. Costul cu forța de muncă a scăzut, dar nivelul rămâne printre cele mai 

mari din UE. Creșterile salariale continuă să depășească productivitatea și în 

sectoarele integrate în lanțurile de valoare și deschise comerțului 

internațional. Factorii non-cost, precum calitatea slabă a infrastructurii, 

capacitatea scăzută a inovării și calitatea instituțională precară impiedică 

capacitatea țării de a concura la nivel internațional. 

 Sistemul de sănătate nu este eficient în ceea ce privește îmbunătățirea 

accesibilității și nici a sănătății populației. 

 Performanța slabă a cercetării și inovării din România împiedică tranziția 

către o economie bazată pe cunoaștere. 

 Implementarea guvernanței corporative pentru întreprinderile de stat nu a 

înregistrat progrese semnificative. 

 Corupția continuă să fie o problemă majoră pentru mediul de business 

românesc. 

(Sursa: hotnews.ro) 
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 Şeful comerţului UE crede că este pe cale să ajungă la un „mini-acord” cu 

SUA 

Principalul negociator pe tema comerţului din UE speră să ajungă la un „mini-

acord” cu SUA, el căutând astfel să mai reducă din tensiunile transatlantice înainte 

ca Washingtonul să-şi continue planurile şi să majoreze taxele punitive vizând 

sectorul aviatic al Europei, notează Financial Times, citat de Rador. 

 

După ce, în această lună, Washingtonul şi-a mai redus din represaliile destinate 

Bruxelles-ului în urma îndelungatei dispute pe tema subvenţionării industriei 

aviatice, Phil Hogan a declarat pentru Financial Times că este optimist în privinţa 

progreselor înregistrate în cursul convorbirilor. 

 

Statele Unite au anunţat că vor majora taxele impuse avioanelor produse în UE, dar 

au amânat aplicarea lor până la data de 18 martie, evitând totodată să impună şi 

taxele suplimentare care urmau să fie aplicate altor produse. 

 

Faptul că Washingtonul s-a abţinut deocamdată de la asemenea demersuri „a 

transmis un semnal pozitiv, asta însemnând că SUA doresc să lase fereastra 

deschisă şi altor posibilităţi”, a declarat dl Hogan în interviu. 

 

„Ne-au acordat 30 de zile răgaz în privinţa taxelor destinate produselor Airbus, 

ceea ce ne-a oferit posibilitatea să sperăm că vom ajunge la vreun acord”, a mai 

spus el. „Poziţia noastră este mai bună comparativ cu cea de acum câteva 

săptămâni... Cu bunăvoinţă politică din partea ambelor părţi, vom putea face multe 

lucruri într-o perioadă scurtă de timp”. 

După ce, în decembrie, a ajuns la o „primă fază” de acord cu Beijingul, oprind 

astfel escaladarea unor ostilităţi comerciale între cele două puteri, preşedintele 

SUA, Donald Trump, acordă acum o mai mare atenţie relaţiilor cu UE. 

 

Bruxelles-ul a avertizat că angajamentele asumate de chinezi în cadrul acordului ar 

putea încălca reglementările Organizaţiei Mondiale a Comerţului. Trump a 

ameninţat de mai multe ori să sancţioneze exporturile auto din UE prin nişte taxe 

punitive pentru ca organizaţia să accepte un acord în termenii hotărâţi de el. 

https://www.ft.com/content/ae259de2-57db-11ea-a528-dd0f971febbc/adanga/rlambru
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În schimb, UE a căutat să găsească un teren comun în privinţa unui program 

alternativ, iar acum speră ca preşedintele să se abţină de la a mai spori nişte 

tensiuni care ar putea zdruncina economia SUA într-un an electoral. În ianuarie, la 

Davos, Trump s-a întâlnit cu preşedinta Comisiei Europene, Ursula van der Leyen, 

şi a spus că cele două părţi „vor discuta despre un mare acord comercial”. 

 

Începând din decembrie, de când a preluat funcţia de comisar european al 

comerţului, Hogan a fost de două ori în SUA, dând astfel semne că doreşte să 

ajungă la un acord. El a spus că un acord între UE şi SUA ar putea relansa 

eforturile vizând reducerea taxelor impuse produselor industriale, eliminarea 

birocraţiei în privinţa comerţului cu produse alimentare şi o colaborare vizând 

dezvoltarea unor standarde internaţionale destinate noilor tehnologiii. 

 

Dar el a mai spus că va acorda proritate „conţinutului, şi nu vitezei”, subliniind 

totodată că organizaţia nu-şi va reduce standardele în privinţa siguranţei 

alimentelor sau a altor norme. 

 

„Nu vom renunţa la nişte reglementări pentru a permite vreo reducere a 

standardelor”, a declarat dl Hogan. 

 

„Doresc să subliniez cât se poate de clar că Uniunea Europeană nu va face niciun 

compromis în privinţa standardelor de ordin alimentar, de ordin ecologic sau în 

privinţa locurilor de muncă. Am spus asta chiar din prima zi şi vom continua s-o 

repetăm", a completat acesta. 

(Sursa: hotnews.ro) 

 

 Confruntări violente între poliţiști şi localnicii din insula Lesbos. Grecii nu 

mai vor tabere de refugiați 

Noi confruntări între poliţie şi localnicii care protestează împotriva creării unor noi 

tabere pentru migranţi au avut loc miercuri în insula greacă Lesbos, care ameninţă 

alături de insulele Chios şi Samos cu o grevă generală, relatează Agerpres. 

https://www.agerpres.ro/mondorama/2020/02/26/noi-incidente-in-insula-lesbos-in-timpul-protestelor-impotriva-crearii-altor-tabere-de-refugiati-amenintari-cu-greva-generala--456033
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Residents of #Lesbos are blockading the port in Mytilene to prevent riot police 

from disembarking. Blockades are also set up by different groups of protesters at 

the harbour in Sigri, as well as in the area where Greek authorities are planning to 

build a migrant detention centre. 

Pentru a doua zi consecutiv, manifestanţii din Lesbos s-au confruntat cu forţele de 

ordine în apropierea oraşului Mantamados, situat în zona unui amplasament unde 

guvernul grec doreşte să amenajeze o tabără de refugiaţi cu circa 7.000 de locuri. 

Mici grupuri de protestatari au aruncat cu pietre în forţele de ordine, care au 

ripostat cu gaze lacrimogene. 

Peste 38.000 de migranţi se află în prezent în taberele din insulele greceşti Lesbos, 

Samos, Chios, Leros şi Kos, care au oficial o capacitate de numai 6.200 de locuri. 

Locuitorii acestor insule se plâng de mult timp de probleme de insecuritate şi de 

sănătate publică provocate de valul masiv de migranţi care debarcă acolo venind 

dinspre Turcia. 

După săptămâni de discuţii fără rezultat cu autorităţile locale, guvernul de la Atena 

a trimis luni în acele insule utilaje de şantier şi forţe de ordine, amplificând 

indignarea localnicilor, deja revoltaţi de un anunţ anterior conform căruia unele 

terenuri ar putea fi rechiziţionate pentru construcţia de noi tabere de refugiaţi. 

(Sursa: Agerpres) 

 

https://twitter.com/hashtag/Lesbos?src=hash

